



Havnefronten i Holbæk

Havnefrontens medlemmer: Ankerhusene, Dokhuset, Fjordstokkene, Fjordtårnet, Molehusene, Pakhuset, Vejerhuset, Vestbryggen

27. marts 2023

Referat fra møde i Havnefronten, torsdag den 23. marts kl. 16,30 i Fjordstokkens mødelokale.

1. Velkommen

Koordinator John Just bød velkommen til mødet.

Der var afbud fra: Charlotte Hvid fra Vestbryggen, Lars Halberg fra Fjordtårnet, Anni Mortensen fra Vejerhuset, og Jørgen Hansen fra Dokhuset.

2. Valg af referent.

Nils, Vejerhuset blev valgt til referent.

3. Orienteringer Spejlbassingruppen.

Bo Varny, Molehusene redegjorde for status for Spejlbassingruppen. Gruppen har iværksat en fælles indsamling (donationer) blandt beboerne i Molehusene og Vestbryggen til bassinprojektet. Indtil nu har der været bidrag fra lidt over 30 beboere.

Derudover har Gruppen været i kontakt med flere end 30 virksomheder/fonde for donationer. Indtil nu har der været positive tilsagn fra 6 virksomheder/fonde.

Sparekassen Sjælland-Fyn forventes at donere et forholdsvis stort beløb; men det har været vigtigt for Gruppen at få så mange midler indsamlet, så man overfor Sparekassen kan vise et godt resultat. Kommunen har afsat 300.000 kr. til en græsplæne. Det beløb kan overføres til bassinet, hvis det samlede beløb kommer i nærheden af ca. 1,3 mil kr. Når "man" ikke det beløb, bliver det en trist græsplæne vi skal se på fremover.

Bassingruppen vil invitere interessenter, inkl. nærværende repr. fra Havnefronten, til et orienteringsmøde på et tidspunkt i foråret. Det er vigtigt at fastholde interessen.

4. Forretningsorden, forslag udfærdiget af nedsat gruppe.

Nils, Vejerhuset gjorde status for projekt "Administrative bestemmelser for mødeaktivitet og samarbejdsaftale for Havnefronten". Den lille gruppe fandt det som en god ide at have nogle enkelte retningslinjer for vores aktiviteter, der også fremover ville hjælpe ny medlemmer. "Retningslinjerne" var vedhæftet dagsordenen og kort gennemgået af Nils.

Der var en del bemærkninger, primært til pkt. 3, 5 og 10; men der blev ikke besluttet nogle ændringer til ordlyd, da det forventes at bestyrelserne i alle beboerforeninger modtager og kommenterer forslaget.

Forslag sendes til Nils, camboni@mail.tele.dk, senest fredag den 14. april. Herefter mødes projektgruppen på ny. Rettelser og ændringer vil blive indarbejdet i nyt forslag, der fremsendes og behandles ved næste møde i Havnefronten.

5. Oprettelse af hjemmeside. Valg af evt. Webmaster.

Det samme kan siges om en hjemmeside, som lige behandlet under pkt. 4. Men om det skal være en hjemmeside, eller anden form for orientering til Havnefronten i Holbæk, inkl. øvrige der er interesserede i vores område, blev der ikke truffet nogen beslutning om. Det kunne også være en FB-gruppe, der blev oprettet; men mange beboere i området er ikke på FB.

Der er fordele og ulemper ved begge. Der skal bl.a. etableres en "platform", den skal vedligeholdes

Havnefronten

og der er også et spørgsmål om betaling (løbende) til en sådan, eller sådanne. Endelig skal der jo også findes en administrator – frivillig i vores område.

Emnet tages op på næste møde i Havnefronten, efter det har været en tur rundt i de forskellige bestyrelser.

Orienteringer.

John Just, Molehusene meddelte, at han stopper som koordinator og trækker sig samtidig som Molehusenes repræsentant i Havnefronten. (Referent: Hvis pkt. 2 i de nye retningslinjer bliver godkendt i de forskellige beboerforeninger, vil det være Ankerhusene der fra 1. juni vil have opgaven som koordinator).

Glenn, Fjordstokkene orienterede om den mail Tommy også fra Fjordstokkene havde sendt til gruppen om betaling til Fors for afhentning af Storskrald, Miljøaffald og Haveaffald. Det viser sig, at vi alle betaler ca. 1600 kr. om året – pr. lejlighed for en ydelse vi rent faktisk ikke får.

Det blev besluttet, at Fjordstokkene går videre med sagen overfor Fors.

Anders, Pakhuset kunne nævne, at Pakhuset havde bestilt og modtaget et Miljøskab. En ret morsom debat fulgte herefter om opstilling, brug, afhentning af affald og betaling for samme. To øvrige foreninger havde også været i kontakt med Fors vedr. miljøskab/miljøkasser. Ikke alle havde fået samme besked som Dokhuset. Det bliver interessant at følge historien. 😊

NB! Billeder af miljøskabet er vedhæftet.

Anders kunne også nævne en hjemmeside hvor man kunne se hvor meget CO2 den enkelte ejendom udleder. Siden hedder "GEODIN", eller dingeo.dk. På selvsamme hjemmeside kan læses en del om den enkelte lejlighed/ejendom.

6. Eventuelt

Bo (Molehusene), Thorbjørn (Ankerhusene) og Glenn (Fjordstokkene) havde alle et indlæg om Krag Brygge. Bo så gerne blomsterkasserne, der tidligere har prydet Bryggen, tilbage. Glenn undrede sig over, at de nylig opsatte bænke kun er placeret fra Fjordstjernen til Frysehuset.

Thorbjørn nævnte at der synes at være en del kørsel på Bryggen. Virker hæve-sænke stellerne ikke?

NB! (referent) Ovenstående emner kunne tages op af Havnefronten til en skrivelse til Kommunen.

John O., orienterede en opfølgningsskrivelse til Kommunen vedr. skiltning og P-forhold i området.

a. *Kan skiltning med zonen laves om?* Kommunen har svaret, at hele parkeringszonen ændres. (Hvad det indebærer, må vi afvente).

b. *Kan skiltningen/markeringen forbedres på Brogade?* Kommunen har svaret, at det forventes udført på samme tid som skiltningen.

c. *Kan der sættes et C61 (P-forbud) op i bunden af stræderne mod syd/Havnevej?* Kommunen har svaret, at det er medtaget i planen.

NB! (referent) Det er ikke oplyst, hvornår skiltning etc. iværksættes.

Susanne, Fjordtårnet nævnte, at der er DM i h-både i Holbæk Fjord i weekenden 8. – 9. juli.

7. Næste møde dato.

Torsdag den 11. maj kl. 16.30 i Fjordstokkenes Mødelokale

Referent:

Nils Nykjær